
Střípky z historie: Dopis Jenő Stumpfa Janu
Novotnému 1925

Dopis předsedy rusínských baptistů Janu Novotnému ohledně snížení platu na 60%.

Střípky z historie

Dopis Jenő Stumpfa Janu Novotnému 1925

https://sitviry.cz/baptiste/stripky-z-historie-dopis-stumpfa-1925/
https://sitviry.cz/baptiste/stripky-z-historie-dopis-stumpfa-1925/
https://sitviry.cz/wp-content/uploads/2021/10/1925_Rusinsko_StumpfN.png


Jenő Stumpf , předseda rusínských baptistů v Mukačevu
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Z dopisu Jenő Stumpfa Janu Novotnému 1925

Milý bratře Novotný!

Obdržel jsem od tebe drahocenný dopis, ve kterém bylo uvedeno, že jsi mi v březnu srazil o 60% plat,
protože jsem neposlal potvrzení, že jsme letos neposlali peníze do centrální pokladny a nakonec, že 
jsem na Vaše dopisy neodpověděl.

Pokud jde o účtenky, byl jsem opravdu v prodlení, ale důvodem bylo, že jsem měl zdravotní
potíže. Nyní, když jsem natolik schopen k odeslání, okamžitě to podepíšu a připojím. Zašli prosím v
budoucnu takové formuláře a já to přesně ve své povinnosti udělám.

Pokud jde o to, že jsme nemohli posílat peníze do centrálního fondu, nejvíce nás bolí, že to v tuto
chvíli nemůžeme udělat. Hlavním důvodem je velká bída a nezaměstnanost, ale slibujeme, že jakmile
budou bratři schopni dávat, budeme velmi rádi, když splníme i tuto povinnost.

Pokud jde o nereagování na tvoje dopisy, považuji to za chybu, protože jsem od tebe neobdržel dopis
již velmi dlouho, takže nebylo na co reagovat. Když jsem ho dostal, odpověděl jsem.

Dostal jsem dopis zaslaný z Prahy, ale byl podepsán bratrem Ruchbrookem. Nemohl jsem odpovědět
na nic jiného, než na to, co jsem řekl bratru Mihálymu Markóovi, že uznáváme, že dlužíme peníze
centrálnímu stavebnímu fondu a že je hodláme splatit, ale z výše uvedeného důvodu toho stále
nejsme schopni. 

Věříme však v dobrého Boha, který nám pomůže, a svou povinnost splníme i v tomto. Protože jsem
tehdy také učinil toto prohlášení bratru Procházkovi a omluvil se, a také jsem se zeptal bratra
Markóa, který odsud právě odcestoval na schůzi výboru. Myslel jsem, že to bude uspokojivé, ale
kdybych to měl napsat samostatně, prosím, promiňte mi to.

Myslel jsem, že vezmete v úvahu, kdo pracuje s jakými výsledky v duchovní oblasti obrácení lidí,
rozpoznáte to a pomůžete mu pokračovat v práci. 

To je třeba vzít v úvahu ze dvou důvodů:
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“Nejprve bychom se měli radovat, že duše budou zachráněny před zatracením, aby bylo splněno
nejvyšší Boží přikázání.”

A za druhé, čím silnější bude náš sbora, tím lépe budeme schopni splatit svůj dluh.

Dokážu tolerovat a věřit, vím, že Bůh sleduje moji práci a myšlenky. I já bych mohl mít spoustu
stížností a námitek, což si myslím, že velmi dobře znáte, ale já si obvykle nestěžuji ani nelichotím, nic
z toho není v mé povaze. A myslím, že se o tom jednou přesvědčíš. Bylo by skvělé, kdybych tě mohl
několikrát pozdravit. Mohl bych tě tedy alespoň osobně přesvědčit o všem, o tom, co žádám, abych to
v budoucnu rád dělal.

Ty, můj drahý bratře, napiš, že jsi mi neposlal 60% platu pouze v březnu, ale myslím, že jsem ho
nedostal celý ani v lednu a únoru, protože jsem dostal jen 756 K a 60% činí 840 K. Samozřejmě to
nemohu předepsat, zaznamenal jsem pouze 60% uvedených ve tvémm drahém dopise.

Přikládám:
1924. XI. měsíc 980 Kc,
1924. XII. měsíc 980 Kc,
první měsíc 1925 756 Kc,
a 1925. II / 9 měsíc 756 Kc
II / 21 420 Kc účtenky.
Ještě jednou se omlouvám za případné opomenutí.

Všechny vás zdravím

váš milující bratr v Pánu

Jenő Stumpf

Z dopisu Jenő Stumpfa Janu Novotnému 1925
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Můžete také navštívit naši facebookovou stránku Baptisté – Česká republika nebo facebookovou
skupinu Zpravodaj baptistických sborů
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